
 

 

Til Folketinget – Retsudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 927 af 11. april 2024 (alm. del). Spørgsmålet er stil-

let efter ønske fra Mikkel Bjørn (DF). 

 

 

Rasmus Stoklund 

/ Katrine Baadsgaard Görtz 

  

12. maj 2025 
J.nr. 2023 - 1482 

 

Offentligt
REU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 927

Retsudvalget 2024-25



 

 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Vil ministeren redegøre for sin holdning til, om det principielt kunne være en god idé at 

indføre et krav om, at distributionscentre med teknologi baseret på kunstig intelligens skal 

scanne pakker for ulovligt indhold, jf. artiklen ” Pakkefirma kunne sagtens opfange våben 

og stoffer med kunstig intelligens, men det må de ikke”, tv2.dk, den 28. februar 2025? 

 

Svar 

Jeg kan henvise til min besvarelse af SAU alm. del spm. 207 (2024/25), hvoraf det frem-

går, at det er vigtigt, at vi har en god og effektiv toldkontrol i Danmark, så vi ikke får 

ulovlige og potentielt sundhedsskadelige varer ind over vores grænser. Skatteministeriet 

vil i samarbejde med Justitsministeriet og Transportministeriet undersøge, hvordan de ud-

fordringer, som pakkedistributørerne oplever, kan adresseres, herunder om der er behov 

for at iværksætte yderligere tiltag på området. 

 

Derudover kan jeg henvise til justitsministerens besvarelse af SAU alm. del spm. 210 

(2024/25). 
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